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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  4 DE L’AJUNTAMENT DE 
SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 20/2018 
Caràcter: ordinari 
Data: 13 de juny de 2018 
Horari: 19.00 a 20.45 h 
Lloc: Centre Cívic de Can Rull 
 
 
Assistents 
 
Ramon Vidal López, president 
Juan Pedro Solano Rodríguez, vocal d’Unitat pel Canvi 
Juan Moreno González, vocal de l’AV de Can Rull 
Montserrat Porta Montfort, vocal de l’Associació d’Activitats Veïns de la Concòrdia 
Maria Cruells Sallent, vocal de les entitats de gent gran 
Elena Marcelo Cañal, vocal de les entitats de gent gran 
Miguel Ortiz Alvarez, vocal de les entitats esportives 
Francisco Lesmes Flores, vocal de les entitats regionals 
Sergi Asensio Baño, vocal de les entitats juvenils 
Vicenta Campillo Pardo, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Encarnació Ramos Sánchez, vocal del CAP Can Rull  
Maria José Bustos Casado, representant de CiU (5%) 
Eva Vives Abellà, secretària delegada 
 
Altres assistents: 
 
Miquel Soler Antolí, regidor del Districte 4 
Lluís Perarnau Reyes, regidor de Seguretat i Prevenció i Serveis Municipals 
Pere Escudero Ayuso, cap del Servei de Recollida i Tractament de Residus i Neteja Viària 
Clara Colàs Llobet, responsable del Servei d’Atenció i Informació en drogodependències (SAID) 
Núria Oliva Viles, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Cristian Sánchez García, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Joaquín Domínguez Luque, vocal de Ciutadans 
Emili Masoliver Puig, vocal d’ERC 
Ahmed Msiad, vocal de les entitats culturals 
Carme Berbel Navarro, vocal dels centres d’atenció primària 
Manuel Blanco Sánchez, representant de Guanyem Sabadell (5%) 
Eva Prat Vila, representant del PP (5%) 
 
Excusen la seva absència: 
 
Rafael López García, vocal de la Crida per Sabadell 
Anfós Espínola del Amo, vocal de l’Associació Unió Veïnal de Can Llong i Castellarnau 
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Emilio Rodríguez López, vocal de l’AV de Nous Barris Oest – Can Llong 
Cristian García Vargas, vocal de les entitats culturals 
Agustín Lorca González del Peral, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Enrique Martínez Fernández, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. El Servei d’Atenció i Informació en drogodependències (SAID). 
3. La recollida selectiva i la neteja viària a la ciutat, situació actual i actuació de l’Ajuntament. 
4. Presentació de la Plataforma Vàlua. 
5. Informació dels consells sectorials. 
6. Comunicacions. 
7. Torn obert de paraules. 

 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Text refós del Reglament 
Municipal dels Consells de Districte aprovat l’11 d’octubre de 2017, el president, el Sr. Ramon 
Vidal, declara oberta la sessió.  
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 
 

El Sr. Ramon Vidal demana si algú ha de fer esmenes a l’acta anterior. Atès que no hi ha 
cap esmena, l’acta de la sessió 19/2018 de 18 d’abril queda aprovada per unanimitat. 
 
 

2. El Servei d’Atenció i Informació en drogodependències (SAID) 
 
La Sra. Clara Colàs és psicòloga i responsable del nou Servei d’Atenció i Informació en 
Drogodependències. El servei neix dins el Pla Local de Drogues i respon a la necessitat de 
tenir un servei d’atenció i suport al consum quan aquest encara no és percebut com un 
problema. Els consumidors problemàtics són visibles i ja tenen un servei d’atenció al Taulí 
mentre que els joves amb un consum incipient no tenen un servei de referència. Destaca 
algunes dades de l’Enquesta d’Hàbits de Salut dels anys 2015-2016, d’una mostra de 561 
alumnes de 4t d’ESO: el 74% havia consumit alcohol en alguna ocasió; el 52% havia fumat 
alguna vegada i el 31.5% havia consumit cànnabis com a mínim una vegada a la vida. 
 
El SAID és un servei d’orientació i acompanyament destinat a resoldre dubtes relacionats 
amb el consum i els efectes de les drogues adreçat als joves. El treball del servei no és jutjar 
el consum sinó potenciar la responsabilitat i donar eines perquè els joves tinguin la 
informació i en facin un ús crític sent conscients dels problemes associats L’atenció és 
individualitzada i confidencial i també dona suport a les famílies. La idea és que sigui un 
servei transversal que treballi coordinadament amb altres recursos i serveis del territori. 
L’atenció presencial es fa a l’Oficina Jove del C. De Blasco de Garay, 19 els dimarts al matí i 
els dijous a la tarda. Amb l’objectiu que sigui un servei de proximitat pels joves s’hi pot 
contactar per correu electrònic, telèfon fixe i mòbil i WhatsApp.  
 
El Sr. Ramon Vidal afegeix que aquesta és una primera acció del Pla Local de Drogues i que 
s’està mirant d’incorporar altres addicions relacionades amb les noves tecnologies. 
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El Sr. Juan Moreno demana el percentatge de gent que es droga i contacta amb el servei. 
 
La Sra. Clara Colàs respon que no atenen drogodependències, aquestes es deriven al 
Centre d’Atenció i Seguiment a les Drogodependències del Taulí (CAS). 
 
(19:25 Marxa la Sra. Clara Colàs) 
 
 

3. La recollida selectiva i la neteja viària a la ciutat, situació actual i actuació de l’Ajuntament 
 
El Sr. Pere Escudero amb el suport d’una presentació Power Point explica que el servei de 
neteja el du a terme l’empresa SMATSA, detalla les dades generals de recollida de residus i 
de neteja viària del període 2010-2017. L’evolució de la recollida de residus a la ciutat mostra 
una tendència a la baixa en nombre de tones en totes les fraccions, es valora positivament ja 
que implica un increment del reciclatge. En els últims anys s’observa un estancament i la 
lectura que se’n fa és que s’ha arribat al sostre de reciclatge. Aproximadament Sabadell té 
un 30% de recollida selectiva i la Generalitat marca que cal arribar al 60% el 2020. La 
comparativa entre ingressos potencials i reals mostra que s’ingressen 1.296.831 euros i si es 
fes bé serien 3.937.549 euros. El cost de la brossa és de 5 milions d’euros i la taxa cada 
vegada serà més cara. L’anàlisi de les dades condueix a la reflexió que falta un model 
responsable i que qui generi més residus pagui més. 
 
El Sr. Lluís Perarnau explica que el contracte de residus és el més important ja que implica 
un 10% del pressupost anual de l’Ajuntament i que té un impacte important a la ciutat. 
L’empresa té aproximament 400 persones treballant i en conseqüència qualsevol acció té 
molta repercussió. L’Ajuntament ha dut a terme una revisió del contracte del servei de neteja 
com s’ha fet amb altres serveis, la diferència és que aquest contracte està judicialitzat en el 
Cas Mercuri. S’ha comprovat que l’oferta que es va fer per guanyar el concurs era de difícil 
compliment i l’Ajuntament està posant fil a l’agulla amb alguns temes, per exemple feia més 
d’un any que el servei de residus no tenia cap, és a dir, mancava l’estructura de control de la 
concessionària. Actualment s’ha dotat el servei de cap, el Sr. Pere Escudero i s’han posat 
més inspectors per tal de fer el control del servei i la fiscalització dels temes econòmics. 
Finalitza explicant que s’han presentat cinc expedients per diferents incompliments. 
 
El Sr. Ramon Vidal obre un torn de preguntes. 
 
La Sra. Maria Cruells pregunta si les persones que netegen són sempre les mateixes i si 
correspon a Residus treure les herbes de les voreres i el desbrossat dels espais verds. 
 
El Sr. Pere Escudero respon que el personal és de l’empresa i en principi és el mateix però 
els poden canviar de servei. Respecte la desbrossada d’espais es fa 4 vegades l’any i li 
consta que hi ha àrees amb acumulació i hi estan treballant. 
 
La Sra. Maria José Bustos pregunta quan finalitza el contracte. 
 
El Sr. Pere Escudero respon que l’any 2027. 
 
El Sr. Sergi Asensio pregunta quantes empreses es van presentar. 
 
El Sr. Pere Escudero respon que tres. 
 
El Sr. Juan Moreno pregunta si els contenidors d’oli domèstic s’utilitzen i per què hi ha 
voluminosos als contenidors durant diversos dies. 
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El Sr. Pere Escudero respon que se’n fa ús però no tant com voldrien i que ara segurament 
en posaran més. Respecte els voluminosos explica que és un problema d’increment de 
consum i d’incivisme, no hi ha avís i es converteix en una recollida no programada. 
 
El Sr. Juan Pedro Solano proposa establir un dia de recollida de mobles i donar més 
informació. Manifesta que falten contenidors d’oli i que hi ha pots de pintura al voltant dels 
contenidors. Pregunta si les 400 persones treballant hi són des del principi o s’han 
incrementat en els últims temps, ja que ara hi ha més gent fent la neteja. 
 
El Sr. Francisco Lesmes opina que es marquen unes línies als treballadors i que no arriben a 
més, és un problema de societat i passa amb tots els serveis com els conductors de bus. 
 
El Sr. Lluís Perarnau respon que hi ha un telèfon gratuït de voluminosos que està a tots els 
contenidors. Explica que una altra opció és obrir mini-deixalleries que permetria resoldre el 
tema dels residus com els pots de pintura. Afegeix que el personal és el mateix i hi ha més 
gent netejant perquè hi ha més control i els han tret de la recollida. L’empresa ha fet un canvi 
estratègic de neteja de zones que amb la GEO localització seria molt fàcil de controlar però 
l’empresa no vol. Finalitza dient que l’Ajuntament té mecanismes per reclamar el compliment. 
 
(20.05 Marxen els Srs. Lluís Perarnau i Pere Escudero) 
 
 

4. Presentació de la Plataforma Vàlua 
 

El Sr. Sergi Asensio amb el suport d’una presentació Power Point explica que Vàlua és el 
nom de la plataforma d’entitats del Tercer Sector Social de Sabadell i està formada per 
diverses entitats: Càritas, Atendis, Xalest, Cipo, Grandalla, Ethos, entre altres. La idea i la 
voluntat és incrementar el nombre d’entitats que treballen per millorar la vida de les 
persones. Explica que els valors de la plataforma són potenciar el treball en xarxa, 
sensibilitzar la ciutadania, denunciar la desigualtat, promoure el compromís social i 
l’absència d’afany de lucre. La tasca de la plataforma és consolidar la xarxa d’activitats locals 
i canalitzar el voluntariat per tal d’enfortir el teixit del tercer sector i intentar no dependre 
només de l’Administració. Per fer-ho s’han establert uns espais de formació i intercanvi 
d’experiències en el qual hi ha un representat de cada entitat i es reuneixen mensualment. 
Es nomena un president per any, el càrrec és rotatiu i disposen d’una Secretària Tècnica de 
suport al Vapor Llonch. L’objectiu és donar-se a conèixer la Plataforma Vàlua a la ciutadania 
i que la gent sàpiga quines entitats treballen a la ciutat. 
 
 

5. Informació dels consells sectorials 
 
S’enviarà l’acta del Consell Escolar Municipal del dia 2/05/2018 per correu electrònic. 
 
El Sr. Anfós Espínola explica que el Consell de Salut està convocat pel dia 20/06/2018 i que 
hi ha un punt de les obres d’ampliació del Taulí que es preveu que durin uns 15 mesos. 
 
El Sr. Francisco Lesmes demana si millorarà l’atenció dels malalts. 
 
El Sr. Ramon Vidal respon que sí perquè hi haurà més llits de curta estada. Afegeix que el 
compromís de la Generalitat són els nous quiròfans i el CAP Can Llong. 
 
El Sr. Miquel Soler explica que el director va destacar que l’ampliació era un canvi important 
que permetria drenar les urgències ja que en els moments punta es col·loca la gent on es 
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pot. L’ampliació permetrà que les persones que no poden anar a planta tinguin una atenció 
digna i en millors condicions. 
 
La Sra. Encarnació Ramos explica que és una millora per la ciutat i que feia molta falta. 
Afegeix que és una millora pels treballadors que també pateixen quan volen donar una millor 
atenció i les condicions no els hi permeten. 
 
La Sra. Maria José Bustos pregunta si s’ampliarà també l’edifici de Santa Fe. 
 
El Sr. Ramon Vidal respon que no ja que l’edifici no està pensat ni permet ser un hospital. 
 
(20.30 Marxa el Sr. Juan Moreno) 
 
 

6. Comunicacions 
 

La Sra. Eva Vives comunica que l’acte d’inici de la Festa Major de Sabadell tindrà lloc al barri 
de Can Rull, a la Plaça Benjamin García el dia 5 de setembre de 2018 i explica que enviarà 
correu des del Districte per saber les entitats que hi volen participar i coordinar les activitats. 
 
El Sr. Ramon Vidal respon una consulta prèvia formulada pel Sr. Juan Moreno on demanava 
com es podria millorar perquè la gent tingués comportaments més cívics i si des de 
l’Ajuntament es plantejava alguna campanya. Explica que s’està treballant en un Reglament 
de Convivència i quan arribi el moment es presentarà. 
 
El Sr. Ramon Vidal explica que el proper consell es farà el dia 12/09/2018 i es presentarà 
l’entitat Associació Gent Gran de Can Borgonyó-Concòrdia que estava prevista per aquest 
consell però s’ha ajornat per l’excés de temes a tractar. 
 
 

7. Torn obert de paraules 
 
El Sr. Miguel Ortiz demana si en el Reglament de Convivència comentat hi haurà una part 
sancionadora i opina que ara hi ha més excrements que abans. 
 
El Sr. Ramon Vidal respon que hi haurà una part sancionadora. 
 
El Sr. Miquel Soler considera que hi ha menys excrements que abans perquè en general la 
ciutat és més neta i recorda que fa uns anys ni era cultural recollir els excrements. 
 
La Sra. Maria Cruells pregunta què passa amb els arbres de la Via Aurèlia que estan secs de 
la part de dalt. 
 
El Sr. Miquel Soler respon que es canalitza la consulta a Parcs i Jardins a través del 
Districte. 
 
La Sra. Montserrat Porta pregunta per la parada de contenidors del C. Lusitània i les queixes 
que han rebut de la mateixa. 
 
La Sra. Eva Vives respon que n’és coneixedora i que està previst col·locar pilones que és 
una petició acceptada per Mobilitat. 
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El Sr. Miquel Soler explica que es farà aviat la petanca de la Concòrdia que és una vella 
reivindicació. 
 
El Sr. Miquel Ortiz explica que al C. Lucreci amb Sòcrates hi ha un pi molt gran que tapa els 
arbres petits, no demana que el treguin sinó que es podi una mica. 
 
El Sr. Ramon Vidal detalla les actuacions d’Espai Públic realitzades o en execució al 
districte. 
 
La Sra. Maria José Bustos pregunta quan es podrà pujar al Parc de les Aigües. 
 
La Sra. Eva Vives respon que es farà visita quan es pugui i es programarà perquè els vocals 
hi puguin assistir. 
 
La Sra. Vicenta Campillo agraeix que s’hagin plantat finalment els arbres a l’Avda. Josep 
Tarradellas. 
 
El Sr. Miguel Ortiz demana si hi ha prevista alguna actuació en el camp de terra del camp de 
futbol Can Rull. 
 
El Sr. Miquel Soler explica que es va fer una primera actuació i s’estan plantejant diferents 
actuacions prioritàries, una d’elles és la demanda d’asfaltat del C. Dublín ja que té molt pas 
de vehicles pesants, és una demanda reiterada i espera tenir resposta aviat. 
 
 

En no haver-hi més intervencions el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària 
delegada, estenc aquesta acta. 
 
La secretària delegada    Vist i plau 

El president 
 


